
PROTOKÓŁ Nr XVIII/2016 
z przebiegu XVIII Sesji Rady Miasta i Gminy Jaraczewo  
odbytej w dniu 19 maja 2016 r. w godz. od 10.00 do 12.43 

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy Jaraczewo 
 

W obradach uczestniczyli: 
 

− radni Rady Miasta i Gminy     - zg. z załączoną listą obecności 
− Burmistrz Miasta i Gminy Jaraczewo   - Dariusz Strugała 
− Zastępca Burmistrza      - Stanisław Andrzejczak 
− Sekretarz Gminy      - Olga Kaczmarek 
− Skarbnik Gminy      - Zofia Jankowska 
− Kierownicy referatów i jednostek organizacyjnych - zg. z załączoną listą obecności 
− Sołtysi Gminy Jaraczewo     - zg. z załączoną listą obecności  
− radca prawny       - Marianna Frąckowiak 
− dziennikarz Gazety Jarocińskiej   - Sebastian Matyszczak 

 
Proponowany porządek obrad: 
 
CZĘŚĆ I:  
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XVII Sesji Rady Miasta i Gminy. 
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XVII Sesji Rady Miasta i Gminy. 
4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.  
6. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Jaraczewo za 2015 rok: 

a/ odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w 
sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy sprawozdaniu z 
wykonania budżetu gminy za 2015 rok, 
b/ odczytanie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie Burmistrzowi Miasta i 
Gminy Jaraczewo absolutorium za 2015 rok, 
c/ Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w 
sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
d/ dyskusja nad: sprawozdaniem finansowym, sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy, 
informacją o stanie mienia Gminy. 
e/ podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Jaraczewo wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2015 rok, 
f/ podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Jaraczewo absolutorium za 
2015 rok. 
 
CZĘŚĆ II  
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2016 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dla Komunalnego Zakładu Budżetowego w 

Jaraczewie stawek dotacji przedmiotowej do 1 m³ ścieków. 
9. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wolne głosy 
12. Wnioski. 
13. Zakończenie sesji. 

 



1. Otwarcie. 
 
 Zgodnie z §32 pkt. 1 Statutu Gminy Jaraczewo obrady XVIII Sesji Rady Miasta i Gminy 
Jaraczewo otworzył Przewodniczący Rady Roman Skrzypczak. Na podstawie listy obecności 
stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 15 radnych. Powitał obecnych na 
sali i rozpoczął obrady.  

Przed przystąpieniem do punktu 2 Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do proponowanego 
porządku obrad, który radni otrzymali z zawiadomieniem o sesji lub wnioski o zmianę tego 
porządku. 

Do proponowanego porządku radni nie zgłosili żadnych uwag, natomiast Burmistrz Dariusz 
Strugała wnioskował  o wprowadzenie do przedstawionego porządku obrad dwóch dodatkowych 
punktów jn: 

pkt. 9 w brzmieniu „9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Jaraczewo na lata 2016- 2024” 

pkt. 10 w brzmieniu „10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Planu 
Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Jaraczewo, opracowanego w ramach projektu pn. 
„Opracowanie Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Jaraczewo:realizowanego zgodnie z 
umową nr POIS.09.03.00-00-113/13, współfinansowanego ze środków Funduszu Spójności 
(Program Operacyjny Infrastruktura i Środowisko 2007 – 2013. 

Po zmianach punkt 9 proponowanego porządku obrad byłby punktem 11 a kolejne o dwa numery 
wyżej.  

Wprowadzenie tych punktów związane jest z dynamiczną sytuacja, która się przejawia tj. 
składaniem wniosków i odpowiedzi na wnioski, które składamy  poprzez Urząd Marszałkowski. 

Przedłożone projekty uchwał, które radni otrzymali pocztą elektroniczną zostaną omówione przed 
ich głosowaniem.   

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad wnioskiem Burmistrza.                   

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu 
brało udział 15 radnych i 15 radnych głosowało za przyjęciem wniosku.  

2. Przyjęcie protokołu z obrad XVII Sesji Rady Miasta i Gminy. 

 Przewodniczący Rady  stwierdził, że radni przed sesją mieli możliwość zapoznania się z 
protokołem i zwrócił się do Sekretarza Rady o wypowiedź do sporządzonego protokołu.      
Sekretarz Rady Joanna Koźlik poinformowała, że po zapoznaniu się z protokołem z obrad XVII 
Sesji odbytej w dniu 5 maja 2016 r. nie wnosi uwag. Radni również nie wnieśli uwag. 

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania.               

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 
radnych głosowało za przyjęciem protokołu  bez czytania. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XVII Sesji Rady Miasta i Gminy. 

 Sprawozdanie z realizacji uchwał (stanowiące załącznik do protokołu) podjętych na XVII 
Sesji w dniu 5 maja 2016 r. złożył Zastępca Burmistrza Stanisław Andrzejczak. 

 Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte. 

4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 Sprawozdanie (stanowiące załącznik do protokołu) złożył Burmistrz Dariusz Strugała.        
W sprawozdaniu zostały przedstawione przygotowane projekty uchwał, które  będą omówione  i  
głosowane w kolejnych punktach  obrad sesji.  



5. Interpelacje i zapytania radnych. 

 Radny Roman Matuszak zwrócił się z pytaniem do dyrektora Gminnego Zespołu 
Ekonomiczno- Administracyjnego Szkół, czy w przyszłym roku szkolnym będą takie przypadki, że 
któreś z dzieci  uczęszczających obecnie do przedszkola nie będzie przyjęte, a chodzi konkretnie o 
przedszkole w Rusku i o te najmłodsze dzieci.  Jeśli wystąpiłaby taka sytuacja, to jakie dyrektor 
podejmie kroki, żeby jej nie było.  

 Następnie głos zabrał radny Tadeusz Pera. Radny poinformował, że w bieżącym roku 
odbyło się spotkanie spółek wodnych, w którym uczestniczył Przewodniczący Rady. Na spotkaniu 
omawiana była sprawa mostu na łąkach w Brzostowie. W związku z powyższym zapytał, czy coś 
się ruszyło i z kim można w tej sprawie rozmawiać (do kogo ten most należy). Dodał, że o remont 
tego mostu pytał jeden z mieszkańców Brzostowa.  

6. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Jaraczewo za 2015 rok: 

a/ odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w 
sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy sprawozdaniu z 
wykonania budżetu gminy za 2015 rok, 

 Na prośbę Przewodniczącego Rady tekst Uchwały Nr SO-0954/28/4/Ka/2016 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  z dnia 14 kwietnia 2016 r. (wyświetlony na 
ekranie) odczytała  Skarbnik Gminy Zofia Jankowska. W przedmiotowej uchwale RIO wyraziła 
pozytywną opinię o przedłożonym przez Burmistrza  sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2015 
rok z jedną uwagą i jednym zastrzeżenie,. 

Po udzielonych wyjaśnieniach przez Panią Skarbnik, do zgłoszonej uwagi i zastrzeżenia  radni nie 
zgłosili żadnych uwag.  

b/ odczytanie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie Burmistrzowi 
Miasta i Gminy Jaraczewo absolutorium za 2015 rok, 

 O odczytanie uchwały nr 2 Komisji Rewizyjnej z dnia 29 kwietnia 2016 r. w sprawie 
wniosku o udzielenie Burmistrzowi absolutorium za 2015 rok, Przewodniczący \rady zwrócił się do 
przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. Sławomira Gruchały. Tekst uchwały  został wyświetlony na 
ekranie i odczytany w całości.  

Komisja Rewizyjna jednogłośnie wnioskowała do Rady Miasta i Gminy o udzielenie absolutorium. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag.  

c/ odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w 
sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

 Tekst Uchwały Nr SO-0955/10/4/Ka/2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej z dnia 10 maja 2016 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 
został odczytane  przez Wiceprzewodniczącego Rady Romana Matuszaka (uchwała wyświetlona na 
ekranie). 

Skład Orzekający RIO w powyższej uchwale  wyraził opinie, że iż wniosek Komisji Rewizyjnej w 
sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Jaraczewo absolutorium za 2015 rok został 
sporządzony zgodnie z wymogami prawa i jest uzasadniony.  

Nie zgłoszono żadnych uwag.  

d/ dyskusja nad: sprawozdaniem finansowym, sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy, 
informacj ą o stanie mienia Gminy, 

 Przewodniczący Rady poinformował, że dyskusja nad powyższymi sprawozdaniami była 
przedmiotem posiedzeń poszczególnych Komisji Rady Miasta i Gminy i zwrócił się do 
przewodniczących komisji o odczytanie wypracowanych stanowisk w imieniu Komisji. 



 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
poinformował, że sprawozdanie z wykonania budżetu , sprawozdanie finansowe oraz informację o 
stanie mienia gminnego Komisja szczegółowo  przeanalizowała na posiedzeniach w dniach 14 i 18 
kwietnia br. i odczytał stanowisko Komisji, stanowiące załącznik do protokołu. Komisja 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedłożone sprawozdania.  

 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że 
przedłożone sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Jaraczewo, informację o stanie mienia 
gminnego oraz opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Burmistrza 
sprawozdaniu z wykonania budżetu , Komisja przeanalizowała na swych posiedzeniach w dniach 
14 kwietni i 10 maja br. i odczytała stanowisko Komisji , stanowiące załącznik do protokołu. 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedłożone sprawozdania.  

 Do przedstawionych stanowisk Komisji nie zgłoszono żadnych uwag.  

e/ podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Jaraczewo 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2015 rok, 

 Projekt  uchwały (wyświetlony na ekranie) odczytał Wiceprzewodniczący Rady.  

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały.                    
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu 
brało udział 15 radnych i 15 radnych  głosowało „za” podjęciem tej uchwały.  Uchwała Nr 
XVIII/106/2016 stanowi załącznik do protokołu.  

f/ podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Jaraczewo 
absolutorium za 2015 rok. 

 Projekt uchwały (wyświetlony na ekranie) odczytał Wiceprzewodniczący Rady.  

 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały.                    
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu 
brało udział 15 radnych i 15 radnych głosowało „za” podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr 
XVIII/107/2016 stanowi załącznik do protokołu.  

 Burmistrz Strugała podkreślił, że absolutorium poniekąd udzielane jest też Radzie, która 
przez ostatni czas podejmowała dobre decyzje dotyczące budżetu Gminy. Z każdym rokiem można 
zauważyć coraz bardziej wnikliwą analizę wykonania budżetu, przez Komisję Rewizyjną, której 
jest to zadanie obligatoryjne, ale również przez pozostałe, za co należą się słowa podziękowania. 
Pewnych planowanych zadań, z różnych względów nie udało się wykonać. Dużym problemem były 
ceny proponowane przez firmy w przetargach, które znacznie przekraczały nasze możliwości 
finansowe.  

W kwestii Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów komunalnych po początkowych planach 
współpracy z Jarocinem, zrezygnowaliśmy z tej alternatywy. Powodem było to, że Gmina Jarocin 
zatrudniałaby pracowników i określała stawki przy odbiorze odpadów. Dlatego zapadła decyzja o 
samodzielnej realizacji tej inwestycji. Zmieniło się również prawo dotyczące PSZOK i nie jest 
wykluczone wejście do porozumienia z innymi gminami, tak jak zrobiła to na przykład Gmina 
Borek Wielkopolski.  

Największą inwestycją będzie zapewne budowa oczyszczalni ścieków. Trwają już 
zaawansowane prace wstępne przy tego rodzaju przedsięwzięciach, polegające na szczegółowych 
analizach i przygotowaniu dokumentacji. Budowa oczyszczalni jest powodem braku mniejszych 
prac związanych z małą infrastrukturą, która mogła by powstać, ale środki jaki będziemy 
potrzebowali należy już systematycznie odkładać. Przewidywany koszt to około 5 milionów 
złotych. 

Aplikujemy także do każdego konkursu o dofinansowanie, aby w ten sposób zdobyć 
jakiekolwiek środki zewnętrzne, np. na głęboką termomodernizacje budynku GOK. Planowana jest 



także budowa przedszkola, gdzie przewidywana kwota to 3 miliony złotych, przy czym najwyższa 
możliwa kwota dofinansowania to 1 milion złotych. Kolejne plany to budowa sal gimnastycznych 
w Noskowie gdzie prace są już bardziej zaawansowane ale również w Górze.  

Burmistrz  podziękował za cały rok współpracy przy wykonywaniu budżetu radnym, Pani 
Skarbnik, pracownikom Urzędu Miasta i Gminy, sołtysom, którzy wykonują ciężką codzienną pracę 
w swoich miejscowościach, Bibliotece Publicznej Gminy Jaraczewo, Gminnemu Ośrodkowi 
Kultury, Komunalnemu Zakładowi Budżetowemu i Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej, 
który przejął na siebie duży obowiązek związany z obsługą Programu 500+ i całkiem dobrze się z 
tego wywiązuje. Należy sobie życzyć aby obecny budżet został wykonany na tym samym poziomie, 
przy dobrej współpracy, którą Burmistrz deklaruje. 

 Przewodniczący Rady zarządził 10 min. Przerwę w obradach.  

CZĘŚĆ II: 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2016 rok. 

Ponieważ projekt przedłożonej niniejszej uchwały(wyświetlony na ekranie) nie był omawiany 
na posiedzeniach Komisja rady, proponowane zmiany w budżecie gminy szczegółowo omówiła 
Skarbnik Gminy Zofia Jankowska. Zmiany zaproponowano w następujących działach klasyfikacji 
budżetowej –Dział: 750, 801, 852, 926. 

Główna zmiana dotyczy przeniesienia środków pomiędzy rozdziałami i jest podyktowana 
zmianami klasyfikacji budżetowej związanej z programem „500+” 

Do proponowanych zmian nie zgłoszono żadnych uwag. . 

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 
radnych głosowało „za” podjęciem uchwały. Uchwała Nr XVIII/108/2016 stanowi załącznik do 
protokołu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dla Komunalnego Zakładu Budżetowego w 
Jaraczewie stawek dotacji przedmiotowej do 1 m³ ścieków. 

 Ponieważ proponowane stawki dotacji przedmiotowej do 1 m3 ścieków nie ulegają zmianie  
w porównaniu do obowiązujących odstąpiono od  omówienia przedłożonego projektu niniejszej 
uchwały (wyświetlony na ekranie). 

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu 
brało udział 15 radnych i 15 radnych głosowało „za” podjęciem tej  uchwały. Uchwała Nr 
XVIII/109/2016 stanowi załącznik do protokołu. 

  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Jaraczewo na lata 2016- 2024. 

Zmiany przedstawiła Skarbnik Gminy Zofia Jankowska.  

 Zmiany w przedłożonym projekcie niniejszej uchwały (wyświetlone na ekranie) dotyczą zmiany 
nazwy zadania związanego z budową przedszkola w Jaraczewie oraz zwiększeniem nakładów na 
ten cel z planowanych wcześniej 210.0000,00 zł do 404.6977,00 zł. Kumulacja wydatków nastąpi 
zgodnie z planem w 2017 roku. Konieczne będzie zaciągnięcie kredytu, którego spłata nastąpi do 
2024 r. 

 Radny Matuszak, zwrócił się z pytanie skąd pozyskamy środki jeśli okaże się, że musimy 
wybudować własna oczyszczalnie ścieków.  



Pani Skarbnik wyjaśniła, że środki z nadwyżki z lat wcześniejszych zabezpieczane są właśnie na 
tego typu wydatki. 

Radny Matuszak stwierdził, że środki z nadwyżki nie wystarczą na taką dużą inwestycje i zapytał, 
czy w przypadku wzięcia kredytu na przedszkole będziemy jeszcze mieli zdolność kredytową aby 
pożyczyć pieniądze potrzebne na budowę oczyszczalni ścieków. 

Pani Skarbnik przyznała, że wydłużona do 2024 r. spłata kredytu za przedszkole pozwoli nam na 
wzięcie kolejnego kredytu. 

Burmistrz Strugała poinformował, że brane pod uwagę są także inne formy wsparcia, a nie tylko 
zaciąganie kredytu. Dodał również, że nabór wniosków na dofinansowanie budowy oczyszczalni 
nastąpi w późniejszym czasie, a w kwestii przedszkola jest to już sprawa coraz bardziej pilna, 
dlatego musimy podjąć odpowiednie decyzje.  

Po udzielonych wyjaśnieniach Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej 
uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 
radnych głosowało „za” podjęciem uchwały. Uchwała Nr XVIII/110/2016 stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  

 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki 
Niskoemisyjnej dla Gminy Jaraczewo, opracowanego w ramach projektu pn. 
„Opracowanie Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Jaraczewo” 
realizowanego zgodnie z umową nr POIS.09.03.00-00-113/13, współfinansowanego ze 
środków Funduszu Spójności (Program Operacyjny Infrastruktura i Środowisko 2007- 
2013). 

Przedłożony projekt niniejszej uchwały (wyświetlony na ekranie)  omówiła Sekretarz Gminy 
Olga Kaczmarek. Zmiana  dotyczy korekty Planu, który został przyjęty w latach ubiegłych. Jest ona 
konieczna aby wziąć udział w konkursie na dofinansowanie termomodernizacji budynku GOK. 
Zmiany co do zasady mają charakter kosmetyczny. Pierwsze dwie korekty dotyczą zmiany tytułu 
Planu. Kolejne punkty dotyczą zmian w chronologii wykonywania zadań. 

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej uchwały. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i 15 
radnych głosowało „za” podjęciem uchwały. Uchwała Nr XVIII/111/2016 stanowi załącznik do 
protokołu.  

11. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 

Nie przekazano żadnej informacji.  

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Dyrektor GZEAS udzielając odpowiedzi na pytanie radnego Matuszaka wyjaśnił, że Gmina 
Jaraczewo przez kilka ostatnich lat wykorzystując pieniądze ze strony państwa, ale również własne 
przygotowywała się do tego by spełniać wymagania ustawowe dotyczące obniżenie wieku 
szkolnego. Wykonano wiele prac, głównie technicznych i budowlanych aby dzieci mogły uczyć się 
w odpowiednio przygotowanych pomieszczeniach. Jednak po zmianie władzy, wrócono do 
poprzedniego wieku szkolnego i powstał niemały problem ponieważ w każdym przedszkolu jest od 
kilkunastu do kilkudziesięciu dzieci więcej. Około 85% rodziców zdecydowało się nie posyłać 
swoich dzieci w wieku 6 lat do szkoły i od września 2016 r. w 5 szkołach podstawowych w naszej 
gminie będzie mniej niż 10 uczniów w pierwszej klasie. Skutkiem tego będzie otrzymanie 
subwencji na 45 dzieci, które będą uczyły się w 5 różnych szkołach. Dlatego Gmina będzie 
zmuszona kolejny raz dofinansować owe koszty utrzymania. Niestety cały czas nie wiadomo czy 



zostaną przyjęte do przedszkoli dzieci trzy letnie, których w Jaraczewie zapisanych jest 14 a w 
Rusku 12. Gmina nie ma obowiązku przyjęcia dzieci w tym wieku, jednak bardzo ważne jest to 
zrobić wszystko aby taką możliwość stworzyć, choć nie jest pewne czy będzie to realne. Oddział w 
Panience posiada jedynie 12 wolnych miejsc dla trzylatków.  

Radny Matuszak przyznał, że rozumie problemy prawne jakie wynikły po zmianie ustawy o 
systemie oświaty, jednak uważa, że władze Gminy i Rada są od tego aby takie problemy starać się 
rozwiązywać, a liczba tych dzieci, które nie mają zapewnionej edukacji na dzień dzisiejszy nie jest 
wcale mała. 

Radny Pera przyznał rację Dyrektorowi GZEAS w omawianej kwestii. 

Burmistrz Strugał poinformował, że nie ma możliwości aby wszystkie dzieci zostały przyjęte do 
przedszkola, ponieważ w przedszkolu w Jaraczewie brakuje sal. Budynek jest przystosowany do 
opieki i nauki 100 dzieci i nie jest możliwe zwiększenie tej liczby, ponieważ musiałoby nastąpić 
dobudowanie kolejnego pomieszczenie, co jak wiadomo nie jest możliwe. Dodatkowo cały czas nie 
wiadomo jaką decyzję podejmą rodzice dzieci 6 letnich, a nikt nie posiada instrumentów prawnych 
by zmusić już teraz rodziców do podjęcia takiej decyzji. Fakty są takie, że rodzice, którzy decydują 
aby dziecko jeszcze raz powtarzało pierwszą klasę, lub szło do szkoły w wieku 7 lat, odbierają 
miejsca dzieciom trzy letnim. Zaznaczył również, że Rada ma prawo podjąć uchwałę o utworzeniu 
nowego oddziału w przedszkolu w Rusku, jednak wtedy musi znaleźć pieniądze na jego pełne 
finansowanie, ponieważ środków z ministerstwa już nie dostaniemy. 

Radny Matuszak przyznał, że problem ten musimy w jakiś sposób rozwiązać, ponieważ nie 
wystarczy tylko usprawiedliwiać się obecnym stanem prawnym. 

Dyrektor GZEAS wyjaśnił, że dzieci w wieku 5 i 6 lat przechodzą specjalne badania mające 
sprawdzić ich rozwój i duża część z nich, poprzez decyzję rodziców o pozostaniu kolejny raz w tej 
samej klasie powoduje zatrzymanie rozwoju, ponieważ te dzieci przez kolejny rok będą powtarzały 
ten sam materiał edukacyjny. A w wielu przypadkach starsze dziecko blokuje właśnie miejsce 
swojemu trzyletniemu bratu lub siostrze. Jednak nie ma możliwości zmuszenia rodziców do 
podjęcia jakichkolwiek decyzji, jest to tylko i wyłącznie ich wola. 

Radny Matuszak uznał, że jednym z elementów rozwiązania tego problemu mogłyby być 
właśnie rozmowy z rodzicami i wyjaśnienie im tych kwestii, co może poskutkować zmianą decyzji, 
w przypadku dzieci w wieku 6 lat. 

Dyrektor Jakubowski przyznał, że dwa razy przedstawiał w Rusku sytuację rodzicom i nie 
przyniosła ona żadnych wymiernych skutków, w postaci zmiany decyzji. 

Przewodniczący Skrzypczak w odniesieniu do pytania radnego Pery, oznajmił, że poinformował 
Zastępcę Burmistrza oraz Pana Wiesława Kostórkiewicza o problemie z mostem w Brzostowie i w 
najbliższym czasie zostanie udzielona  odpowiedź na piśmie. 

13. Wolne głosy. 

Radny Pawlak podziękował Burmistrzowi za zamontowanie w Noskowie progu zwalniającego 
o który wcześniej wnioskował. Natomiast kolejną sprawą jest prośba jest ustawienie na ulicy 
Szkolnej w Noskowie obok kawiarni znaku stop, ponieważ dochodzi tam do coraz bardziej 
niebezpiecznych sytuacji. 

Sołtys Niedźwiad poprosił o wskazanie instytucji, do której można zgłaszać awarie sieci 
energetycznej, ponieważ w wioskach typowo rolniczych jak Niedźwiady jeśli wystąpi awaria, to 
staje się to duży problem dla rolników posiadających urządzenia zasilane prądem jak na przykład 
chłodnie. 

Sołtys Strzyżewka poprosił o wymianę pieczątek sołeckich.  

Burmistrz Strugała stwierdził, że sołectwa posiadają swoje budżety i mogą zamówić pieczątki, a 
jeśli nie wystarczy pieniędzy to pomoże pieniędzmi gminnymi.  



Sołtys Goli poprosił aby po raz kolejny dokonać remontu nawierzchni na drodze powiatowej 
Jaraczewo-Niedźwiady ponieważ w miejscach gdzie załatano dziury powstałe po okresie zimowy, 
powstają nowe ubytki. 

Radny Kowalczyk poprosił o zastanowienie się nad spotkaniem z przewoźnikiem prywatnym, 
który świadczy usługi na terenie naszej Gminy, w celu zaczerpnięcia informacji o dalszych planach 
współpracy i wykonywania usług w naszej Gminie. Ponieważ planowane są zmiany w ustawie 
dotyczące zniżek uczniowskich i dopłaty do biletów, nie jest pewne czy firma, o której mowa, 
będzie w dalszym ciągu zainteresowana. A w przypadku wycofania się, możemy po raz kolejny 
otrzymać żądanie od Jarocińskich Linii autobusowych dużych sum dofinansowania, co jest bardzo 
prawdopodobne kiedy firma staje się monopolistą. 

 Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że po zmianie ustawy dofinansowanie otrzyma organizator, 
którym może być każda jednostka samorządu terytorialnego, a nie tylko powiat. Powiat Jarociński 
mimo braku obowiązku, utworzył plan transportowy dla Powiatu Jarocińskiego, który jednak 
zapewnia połączenia tylko do miejscowości gdzie znajdują się siedziby danych gmin. Władze 
Gminy Jaraczewo podczas konsultacji wnioskowały aby plan ten dodatkowo obejmował resztę 
miejscowości w Gminie. W odpowiedzi Powiat przyznał, że nie ma obecnie takiej możliwości ze 
względu na brak środków. Prowadzone są równocześnie rozmowy z firmą „Grzelak”, która obecnie 
wykonuje usługi transportowe w naszej Gminie.  

 Radny Kowalczyk poinformował, że mieszkańcy wsi  nie są zadowoleni w kwestii wywozu 
śmieci, ponieważ mimo tych samych opłat w mieście Jaraczewo odbierane są odpady dwa razy w 
miesiącu a na pozostałych wsiach tylko jeden raz. 

Zastępca Burmistrza wyjaśnił radnemu Kowalczykowi, że taka sytuacja wynika wprost z ustawy i 
Gmina nie ma na to żadnego wpływu. 

 Przewodniczący Rady odniósł się do sprawy awarii energetycznych twierdząc, że jest to 
wielki problem ponieważ po przekształceniach zlikwidowano oddział w Jarocinie i obecnie nie 
wiadomo kto jest odpowiedzialny za ich usuwanie.  

Zastępca Burmistrza potwierdził słowa Przewodniczącego Rady i dodał, że zostanie wysłane pismo 
do centrali w Gdańsku z prośbą o wskazanie podmiotu, do którego można zgłaszać te problemy. 

Radny Matuszak poinformował, że z wiadomości które posiada od jednego z pracowników 
energetyki, ekipa od usuwania awarii może zacząć swoja pracę, tylko wtedy, kiedy otrzyma 
oficjalne zlecenie od centrali w Gdańsku. 

Sekretarz Gminy złożyła sprawozdanie o przeprowadzonych postępowaniach przetargowych w 
okresie międzysesyjny., stanowiące załącznik do niniejszego protokołu. Przeprowadzono 2 
postępowania   przetargowe tj: 

1. Rozbudowa i przebudowa budynku strzelnicy – zadaszenie. Wpłynęły 2 oferty i jako 
najkorzystniejszą Komisja przetargowa wybrała ofertę – DOMAR Budownictwo i Architektura, ul. 
Strumykowa 30 ,Ostrów Wielkopolski. 

2. Ubezpieczenie mienia i odpowiedzialności Zamawiającego. Wpłynęły 4 oferty i jako 
najkorzystniejszą Komisja Przetargowa wybrała ofertę – Concordia Polska Towarzystwo 
Ubezpieczeń Wzajemnych  Oddział w Poznaniu Przedstawicielstwo w Koninie, ul. Kolska 6.   

 

14. Wnioski. 

Nie przyjęto wniosków. 

 

 



15. Zakończenie sesji. 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował za udział i 
o godz. 12.43 zakończył XVIII Sesję Rady Miasta i Gminy Jaraczewo.  

Jaraczewo, dnia 23 maja 2016 r. 

 

Protokółował:        PRZEWODNICZĄCY RADY 

Elżbieta Wyremblewska          /-/ Roman Skrzypczak 

          


